



Mamadou DIALLO

Councillor elected from the Regions – Africa Conseiller élu des Régions – Afrique Consejero elegido de las Regiones – África

The World Conservation Congress is a highlight in the life of IUCN. The one in Abu Dhabi will not be the exception. It is an opportunity for members to fully exercise their rights, review and approve the financial statements, the One Programme, motions and elect their representatives including the Councillors.

Meanwhile, the world is witnessing, helplessly, an increasing warming of our planet, a resurgence of extreme events, an unprecedented climate crisis, a depletion of biological resources and ecosystem services.

It is in this context that I have decided to present my candidacy for the position of Elected Councillor. I have carefully reflected on my responsibilities, with my experience in the service of conservation and IUCN: thirty years as Secretary General of ASAN, fourteen years as President of the IUCN Regional Committee for West Africa (CMAO), Central and West Africa (CREMACO), nine years as IUCN Regional Councillor, member of the Bureau of the Council with the privilege of having chaired at the Marseille Congress the session that created the Commission on the Climate Crisis.

This brief reminder of my background objectively builds on my responsibilities once elected, my deep knowledge of IUCN and the fundamental principles underlying its action: ethics, accountability, equality, equity, gender, diversity, responsibility.

I am ready to serve IUCN. I have the availability, the institutional knowledge, the competence, the experience, the sense of listening and the openness. I can solemnly affirm, if you grant me your votes, I swear to faithfully fulfil my mission. I swear it.

Le Congrès mondial de la nature est un moment fort dans la vie de l'IUCN. Celui d'Abu Dhabi ne fera pas l'exception. C'est l'occasion pour les membres d'exercer pleinement leurs droits, d'examiner et d'approuver les états financiers, le Programme unique, les motions et d'élire leurs représentants dont les Conseillers.

Pendant ce temps, le monde assiste, impuissant, à un réchauffement croissant de notre planète, une recrudescence des phénomènes extrêmes, une crise climatique sans précédent, un appauvrissement des ressources biologiques et des services écosystémiques.

C'est dans ce contexte, que j'ai décidé de présenter ma candidature au poste de Conseiller élu. J'ai mûrement réfléchi sur mes responsabilités, fort de mon expérience au service de la conservation et de l'IUCN : trente années de Secrétaire général de l'ASAN, quatorze ans de Président du Comité régional IUCN Afrique de l'Ouest (CMAO), Afrique Centrale et Occidentale (CREMACO), neuf années de Conseiller régional de l'IUCN, membre du Bureau du Conseil avec le privilège d'avoir présidé au Congrès de Marseille la session qui a créé la Commission sur la Crise Climatique.

Ce bref rappel de mon parcours, édifie objectivement sur mes responsabilités une fois élu, ma profonde connaissance de l'IUCN et les principes fondamentaux qui sous-tendent son action : éthique, redevabilité, égalité, équité, genre, diversité, responsabilité.

Je suis prêt à servir l'IUCN. J'ai la disponibilité, la connaissance de l'Institution, la compétence, l'expérience, le sens de l'écoute et l'ouverture d'esprit. Je puis affirmer solennellement, si vous m'accordez vos suffrages, je jure de remplir fidèlement ma mission. Je le jure.

El Congreso Mundial de la Naturaleza es un momento importante en la vida de la UICN. El de Abu Dabi no será la excepción. Esta es una oportunidad para que los miembros ejerzan plenamente sus derechos, revisen y aprueben los estados financieros, el Programa Único, las mociones y elijan a sus representantes, incluidos los Consejeros.

Mientras tanto, el mundo asiste, impotente, a un calentamiento creciente de nuestro planeta, un recrudecimiento de fenómenos extremos, una crisis climática sin precedentes, un empobrecimiento de los recursos biológicos y de los servicios ecosistémicos.

En este contexto, he decidido presentar mi candidatura para el puesto de Consejero electo. He reflexionado detenidamente sobre mis responsabilidades, a partir de mi experiencia al servicio de la conservación y de la UICN: treinta años como Secretario General de la ASAN, catorce años como Presidente del Comité Regional de la UICN para África Occidental (CMAO), África Central y Occidental (CREMACO), nueve años como Consejero Regional de la UICN, miembro de la Junta Directiva del Consejo, con el privilegio de haber presidido en el Congreso de Marsella la sesión que creó la Comisión sobre la Crisis Climática.

Este breve recordatorio de mi trayectoria edifica objetivamente sobre mis responsabilidades una vez elegido, mi profundo conocimiento de la UICN y los principios fundamentales que subyacen a su acción: ética, rendición de cuentas, igualdad, equidad, género, diversidad, responsabilidad.

Estoy listo para servir a la UICN. Tengo disponibilidad, conocimiento institucional, competencia, experiencia, sentido de escucha y apertura de mente. Puedo afirmar solemnemente que, si me concede su voto, juro cumplir fielmente mi misión. Lo juro.